
Debrecen (HBN -  R. I.) -  Több 
mint harminc évvel ezelőtt jött 
létre kapcsolat Hajdú-Bihar me
gye és a lengyelországi Lublini 
vajdaság között. Az elmúlt egy 
évben ez az együttműködés szü
netelt. A kapcsolatot az idén 
felújították -  mondta Molnár 
Istvánné, a megyei önkormányzat 
sajtóreferense a szokásos keddi 
sajtótájékoztatón.

Adam Cichocki lett idén az új 
vajda. A vajdaság -  fontosnak tart
va a kapcsolatok újraélesztését -  
júniusban Hajdú-Biharba delegál
ta két kulturális munkatársát. Ezt 
a nyár eleji látogatást viszonozta 
szeptember 6. és 10. között Lublin- 
ban megyénk delegációja, mely
nek tagja volt Szekeres Antal, a 
közgyűlés elnöke, Katona Gyula, 
a megyei önkormányzat tanács
noka és Molnár Istvánné. A talál
kozás és a beszélgetések eredmé
nyességét bizonyítja az a megál
lapodás, amely kulturális együtt
működésről szól a Lublini vajda
ság és Hajdú-Bihar megye között. 
Ennek keretében a debreceni Déri 
Múzeum és a lublini múzeum, 
valamint a művelődési központok 
együttműködése mellett kiállítá
sok, művésztelepek és művészeti 
táborok résztvevőinek cseréjére is 
lehetőség van. Delegációnk tagjai 
részt vettek az ottani zeneiskola

avatási ünnepségén és tanácskozz 
tak arról is, hogy a zenei általános 
iskolák, illetve ifjúsági zenekarok 
között kapcsolatot építenek.

A közigazgatásról szólva mind
két térség képviselői megfogal
mazták, hagy a települések között 
is jöjjenek létre együttműködések. 
Ezért a közeljövőben várhatóan 
nyolcfős delegáció -  többségükben 
polgármesterek -  látogatnak Haj
dú-Biharba. Az eddigi kulturális 
kapcsolatot a jövőben szeretnék 
gazdasági területre is kibővíteni. 
Egyrészt a bartellkereskedelmi for
mát helyezik előtérbe, másrészt, 
azokon a területeken, ahol lehet
séges, közös vállalatokat szeret
nének kialakítani. Harmadrészt 
pedig közös szervezetben, közös 
termékkel szeretnének kilépni a 
nyugat-európai piacra.

Szekeres Antal elhozta a vaj
daság vezetőjének azt a levelét is, 
melynek címzettje Hevessy József, 
Debrecen polgármestere, s mely
ben Lublin város vezetői szorgal
mazzák az ismételt együttműkö
dést. Konkrét igényként merült fel 
Lublinban egy magyar étterem 
megnyitása is, és fontosnak tar
tották a sport területén is az 
együttműködést. A Farmer Expo 
ez évi sikerén felbuzdulva, a ma
gyar delegáció vezetője felajánlott 
a lubliniaknak egy meghívást a 
jövő évi expóra.


